
Withholding Tax (WHT) On Income 

From Digital Advertising

Provided By A Non-resident 

原来利用网络媒体打广告
也要缴交预扣税？

Section 109/109B, Income Tax Act 1967 

(the Act)



Google & Facebook Advertising’s WHT Rate only 8%?  Not Really！

谷歌&面子书的预扣税率只需8%？不一定！

• Certificate of Residence (COR) need to be submitted when making

payment to LHDN in order to prove that the vendor is legally registered

business in the country you are claiming under Double Taxation Agreement.

• 其实，在向马来西亚关税局呈报时，必须附上收款人的居民证（COR），
才能以8%的预扣税率缴交预扣税，否则必须照常使用10%的预扣税率。

什么是COR呢？？



Facebook Ireland Limited : 

Certificate of Tax Residence for Tax Year 

2018

Google Singapore : 

Certificate of Tax Residence for Tax 

Year 2018



Double Taxation Agreements Withholding Tax Rates

不同国家的
预扣税率%



Payer/Resident Payee/Non-resident

Inland Revenue Board of Malaysia

到底要怎么算？怎么还？

How to pay?

付款人/马来西亚居民 收款人/非马来西亚居民

马来西亚内陆税收局



Services, particularly advertising services, provided by a non-resident is 

subject to withholding tax under the following categories:

非居民提供的服务，尤其是广告服务，应按以下类别缴纳预扣税：

Section 109 Section 109B

Royalty
版权使用费

Special Classes of Income
特殊类别收入

If it is for the purchase or use of (for example) an 

application (Apps) by the payer that allows the 

payer to create their own advertisement 

campaign.

付款人购买或使用（例如）一个应用程序，该应
用程序允许付款人创建自己的广告系列。

If it does not involve the purchase or use of Apps 

but merely a provision of service by the non-

resident. In this case, the payer solely relies on 

the service provider to deal with all aspects of 

digital advertising.

如果不涉及购买或使用应用程序，而仅仅是非居
民提供的服务。在这种情况下，付款人仅依靠服
务提供商来处理数字广告的各个方面。

先分清楚以
下两种的差

别！



Example: 举的例子！

MB Sdn Bhd (MB) undertakes the activity of online trading in scarves and accessories.

MB 私人有限公司从事围巾和配件的在线交易活动。

MB uses a renowned social media company as a platform to advertise the sales of its products.

此公司使用一家著名的社交媒体公司作为平台来宣传其产品的销售。

The social media company allows its customers including MB to create its own advertisement 

campaign using its platform. 社交媒体公司允许其包括MB的客户使用其平台创建自己的广告活动。

The payment made to the social media company is classified as royalty and it is subject to 

withholding tax under section 109 of ITA 1967.

那么根据ITA 1967第109条的规定，MB公司支付给社交媒体公司的款项将被归类为特许权使用费，
且该款项应缴纳预扣税。

Section 109 – Royalty 版权使用费



Example: 举个例子！

Hotel N a Malaysian resident is using an online service via a platform provided by sookaTravel (who is a non-

resident).

马来西亚居民酒店N通过sookaTravel（非居民）提供的平台使用在线服务。

Under this service arrangement, Hotel N’s customers can now book rooms and also make payments via this 

platform. 

根据这项服务安排，Hotel N的客户现在可以预订房间，也可以通过该平台付款。

Subsequently, after deducting fees/commission from these bookings, sookaTravel will release the balance to 

Hotel N. 

随后，在从这些预订中扣除费用或佣金之后，sookaTravel将把余款退还给N酒店。

Based on the facts, if it is proven that the service is rendered in Malaysia then the fees or the commission 

received by sookaTravel is subject to withholding tax under section 109B ITA 1967. 

基于事实，如果证明服务是在马来西亚提供的，那么sookaTravel收取的费用或佣金应根据1967年ITA 109B条的
规定缴纳预扣税。

Section 109B – Special Classes of Income  特殊类别收入



电子商务商业模式

Business Model Examples

Online Trading / Service Provider 网上交易/服务提
供商

Lazada, e-Bay, Amazon

App Store 应用商店 Youtube, Bigo Live

Online Advertising 在线广告 Facebook, Google, Instagram

Cloud Computing 云计算 AirBNB, Uber

Payment Services 付款服务 Boost, MOLPay

Digital Currency / Token 数字货币/代币 Bitcoin, Ripple

E-commerce Business Model



When should I Pay ?

什么时候应该缴交？

Payment of Withholding Tax 预扣税的支付

The Payer is liable to make the withholding tax to IRB within one month from the 

date of payment or crediting to the non-resident recipient.

付款人有义务在付款或贷记给非居民接收人之日起一个月内向IRB代扣代缴税款。

Penalty for non-compliance 违规处罚

Failure to make the payment to the IRB within the stipulated time, IRB would 

impose a penalty of 10% on the unpaid withholding tax. In addition, the Payer 

would be disallowed for tax deduction for the gross amount of the payment made 

to Non-resident recipient.

未能在规定时间内向IRB付款的，IRB将对未缴预扣税款征收10％的罚款

另外，将不允许付款人对付给非居民接收者的总金额进行税收减免。



Contact us 联系我们

For more information, please visit:

https://www.ecovis.com/my/

&

Follow and Like us on our Facebook Page for more updates!

“ If you require further assistance or 

understanding on WHT contact us ” 


